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Кметът Методи Чимев:
Ремонтите решават
проблема с ВиК за
20 години напред

За
природните
забележи-
телности

в региона и
Воденичар-
ските езера
� На III стр.

24 блока
санирани,
още 90 са
в списъка

Градът участва в
националната програма за въвеждане
на енергоспестяващи мерки, извърше-

ните дейности са за 18 млн. лв.
� Още на IV стр.

В нови социални
жилища са
настанени
150 семейства

� На
IV стр.

Интервю за проектите, които променят града и
визията за новия му облик � Четете на II-III стр.

Шест пъти
повече

туристи в
общината
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Ремонтите решават проблема с
ВиК за 20 години напред

Инж. Методи Чимев,
кмет на Дупница:

да излезе с доклад след откритието
им. Когато има наличност на такива
води, се предполага развитие на ту-
ризма. По отношение на културния ту-
ризъм районът има какво да покаже.
Имаме Бели път, по който са пренесе-
ни мощите на св. Иван Рилски, уни-
кални стари черкви, за които отпуска-
ме суми за реставрация.
Подготвили сме проект за местност-

та Кулата, където има основи на кре-
пост от IV-V век. Ремонтираме джа-
мията, която е паметник на културата.
Искаме да оформим няколко значими
обекта - Часовниковата кула, музея,
младежкия дом. Да свържем термал-
ни води, добра база, културни и при-
родни забележителности. Може да от-
клоним немалък поток туристи, да
остават и тук, идвайки на Седемте
рилски езера или в Рилския манастир.
Няма да правим мега курорт, а нещо
от местно значение, и да си обособим
една категория туристи, които да ни
посещават.
Далеч съм от мисълта, че този про-

мишлен център, който е бил общината
преди години, може да се възроди.
Бъдещето ни е в туризма. Големите
курорти по една или друга причина
почват да стават неактуални,

отваря се ниша
и трябва да я заемем
- Говорите за бъдещето, не мога

да не питам - ще се кандидатирате
ли за трети мандат?
- Искате да разбуним духовете? То-

гава отговарям - да. В края на първия
мандат бях категорично решил да не
се кандидатирам пак. Тогава приех
общината, затънала като каруца в
калта. В края на мандата си дадох
сметка, че положените усилия дадоха
резултат и каруцата е вече извадена.
Стъпихме на здраво.
Не е тайна, че вдигнахме много ле-

твата като изпълнение на очаквания-
та, и сега дори търпим критики, ако
има една изгоряла улична лампа и не
сме я подменили до 24 часа. Изисква-
нията към общината, респективно към
мен като кмет се завишиха драстично
от моите съграждани, защото видяха
през тези 7 години, че се работи и се
прави. Не съм си мислил, че кметува-
нето може да ми даде такова удовол-
ствие - да виждаш, че решаваш един
по един проблемите на съгражданите
си, но и това, което взема, не е никак
малко. Разбира се, последната дума
имат жителите на община Дупница,
които са били винаги коректив за ра-
ботата ни и ще дадат своята оценка.

нова пътна инфраструктура на около
7 улици и участъци от други. Подме-
няме водопровод и канал. Целият
проект е за 7 млн. лв. - в него влиза
и купуването на 5 автобуса, подмяна
на спирки, електронно управление.
Две от улиците бяха в окаяно съ-

стояние - “Бригадирска” и “Велико
Търново”. Там непрекъснато има
аварии на водопровод, а когато се
отстраняват, остават огромни ями.
При обилен дъжд дори ставаха не-
проходими. С автобусите пък свърз-
ваме два района, където никога не е
имало обществен транспорт. Навли-
заме в зимни месеци, така че при-
ключването на проекта вероятно ще
остане за пролетта на следващата
година.
- Поетапно обновявате града, но

какви инвестиции правите в села-
та?
- В общината има 16 населени ме-

ста. Не си правя илюзии, че там ня-
ма проблем с инфраструктурата.
Благоустроихме центъра на Яхиново,
имаме готов проект за центъра на
Джерман. Село Бистрица е с нов
център с детска площадка. Пробле-
мът с детските площадки е решен,
но не е основният. Основният са во-
допроводът и канализацията. Общи-
ната не попада в допустимите за фи-
нансиране от Програмата за разви-
тие на селските райони.

Това, което правим
в селата, е от
общинския бюджет

и не е достатъчно. За две от селата
имаме обещано финансиране за под-
мяна на водопровод от републикан-
ския бюджет.
По програма “Региони в растеж” се

дават пари за града, а по селата - с
наши пари, които по обективни при-
чини не са достатъчни. Местните
приходи са около 7 млн. лв., които
изпълняваме над 80%. От тях заде-
ляме на година за капиталови разхо-
ди около 1 млн. И тук, признавам си,

хората имат пълно основание да са
недоволни. Това, че си ремонтирал
кметство, читалище, детска градина
и площадка, не решава проблема.
- Почти навсякъде в страната об-

щинските болници са затънали в
дългове. Какво е положението с
вашата?
- Дупница е отличник по брой бол-

нични заведения на територията на
страната.

Население от 40 хил.
има две МБАЛ -
общинска и частна,

плюс още 5 медицински центъра, то-
ва говори за добра даденост като
база. Общинската болница за по-
следните 5 г. смени петима управи-
тели. И сега няма такъв, а има про-
курист. Състоянието е стабилизира-
но.
Общината стана гарант по заем от

500 хил. лв., за да се платят просро-
чени задължения към доставчици.
Преди това, за да могат да си платят
заплатите, общината даде 100 хил.
краткосрочен заем. Въпросът не е
само в това какво правят кметът и
общинският съвет. Какво прави пер-
соналът на болницата? Управителят
и лекарският съвет трябва да водят
болницата. Не съм съгласен да не се
прави нищо за подобряване на бито-
вите условия. Не може поне визуал-
но подобрение да няма, един козме-
тичен ремонт, което не става с много
пари и могат да заделят такъв ресурс.
Тазигодинаболницатанеакумулира

новипросрочия,нотрудноможенатру-
паните стари дългове да се изчистят
бързо. Задължително

общинската болница
трябва да я има
и ще я има, докато
аз кметувам

Дупница има много добри лекари и
обслужва 6 общини. Идват пациенти
и от съседни области, което говори

за доброто ниво на лекарския съ-
став.
- Не само болница, но и театър

лежи на местния бюджет. Малко
общини могат да си го позволят.
- Да ви призная, водил съм разго-

вори с Министерството на културата
театърът да стане държавен, но не
го искат. На година бюджетната из-
дръжка е около 110 хил. лв. само за
заплати, които не са добри. Трупата
обаче работи добре, имаме правила,
които се спазват.
В началото театърът не функциони-

раше през зимата, когато би трябва-
ло да е силният период, защото ня-
маше отопление. Направихме реха-
билитация и има отопление. Поста-
вих задача на директора Славчо
Пеев да направи програма, която да
провокира интерес.

Дупнишката публика
е добра и разбираща,

но тя иска да гледа добри постанов-
ки. Давам пример с “Бай Ганьо” -
има 150 гастрола, игра се дори на
сцената на Сатиричния театър и

имаше сериозен интерес. За добри-
те постановки места няма.
Когато предлагаш нещо добро и

стойностно, цената е по-малкият
фактор.
- Това ли е рецептата за оцеля-

ване на културата?
- Рецептата за оцеляване - дали е

театър, дали е болница или община -
на всяко нещо, е една: да правиш
всичко както трябва.
- Индустриален или туристиче-

ски център е бъдещето на община-
та?
- Категорично туризмът е бъдеще-

то. Преди 4 г. направихме прединве-
стиционно проучване в посока зимен
и културен туризъм.

Северният дял на
Рила е подходящ
за ски съоръжение

Звучи доста новаторско на фона на
близките курорти, но даденост опре-
делено има и се водят разговори в та-
зи посока.
В момента работи екип за изследва-

не на термалните води, който трябва

- Г-н Чимев, строителната инвазия
не е подминала и Дупница. По как-
ви проекти работите в момента?
- Действително

Дупница е като
строителна площадка

Работим по няколко големи проекта
за подмяна на подземна и надземна
инфраструктура. Най-големият е в
кв. “Бистрица”, който в края на ок-
томври трябва да е приключен. Има
малко забавяне, защото трябваше
да решим проблема с водопреносна-
та мрежа и канализацията. Те са от
1970 г., когато е строен кварталът, и
са компрометирани - често аварират.
Решихме, че правейки един инфра-
структурен проект, трябва да решим
и подземната инфраструктура, иначе
е безсмислено да влагаме средства
в козметични ремонти.
Търсихме дофинансиране и благо-

дарение на МРРБ и ПУДООС бяха
отпуснати около 5 млн. лв. за ВиК.
По Оперативна програма “Региони в
растеж” спечелихме проект за още
5,2 млн. лв. за надземна инфраструк-
тура. Това не е прищявка на кмета,
а потребност на хората в най-голе-
мия квартал с 10 хил. жители.
Принципът ми на работа е, тръг-

вайки да правя нещо, в близките 20
г. да не го мислим повече. Да се
надяваме крайният резултат да ком-
пенсира тези несгоди, които търпят
хората в последните месеци.
Освен подмяна на ВиК

изграждаме нови
улици, тротоари,
спортни и детски
площадки,

укрепваме речно корито, ново освет-

ление. Предстои и строеж на нова
детска градина в квартала. Тя ще е
втората в града, която изграждаме
по време на моите два мандата.
- Освен кв. “Бистрица” и други

улици са разкопани. Какво се пра-
ви там?
- Когато стартирахме втория ман-

дат, заявих категорично, че усилията
ще са насочени в подобряване на
инфраструктурата. За да се получи

едно цялостно рехабилитиране на
улиците, без подмяна на подземна
инфраструктура няма да стане. Еже-
годните рехабилитации, които пра-
вим, тушират тук-там някой проблем.
Сега работим по втория значим се-

риозен проект - “Интегриран градски
транспорт”. Идеята не беше толкова
да обезпечим обществения транс-
порт, а да се концентрираме върху
инфраструктурата. Изграждаме 7 км Кметът Чимев по време на една от проверките как вървят ремонтните дейности

ТОНИ МАСКРЪЧКА

� С нов проект ще въведем
електронно управление на
градския транспорт
� Бъдещето на общината е в
развитието на туризма
� Ще се кандидатирам за трети
мандат. Разбира се, последната
дума имат жителите на града

ПрезлятотовътрешниятминистърВалентинРадевикметът на
Дупница Методи Чимев огледаха разрушения път. СНИМКА: АРХИВ

ТОНИ МАСКРЪЧКА

24-те жилищни блока в Дупни-
ца, които първи подадоха доку-
менти в кампанията от Нацио-
налната програма за въвеждане
на енергоспестяващи мерки, ве-
че са санирани. Стойността на
строително-ремонтните работи е
почти 18 млн. лева.
“Излишно е да обяснявам

ефекта след извършените дейно-
сти. За целта още със стартира-
нето на кампанията създадох ра-
ботна група, за да бъдем в мак-
симална помощ на хората. Про-
ведохме разяснителни срещи
сред имащите право да канди-
датстват”, каза зам.-кметът по
европейските проекти Красимир
Георгиев.
Той допълни, че някои от соб-

ствениците тогава се подвели по

24 блока санирани
за 18 млн. лева,
още 90 в списъка
пуснатите слухове и лъжи, че по
този начин си залагат жилища-
та, че ще трябва да плащат по
5-6 хил. лв., че данъците им ще
скочат 10 пъти. Сега обаче съ-
жалявали, след като разбрали,
че по време на кампанията са
разпространявани лъжи.
“Успяхме да осигурим финан-

сиране за всички подали доку-
менти и да отчетем 100-процен-
това успеваемост. Впоследствие
се видя, че това са пълни глупо-
сти и измислици, и сега имаме

почти 90 заявления от сдруже-
ния на собственици в очакване
на нова кампания.
“24 жилищни сгради за град

като Дупница не са малко. Няма
да крия, че ми се искаше поне
още 3-4 сдружения да не се бя-
ха доверили на лъжите”, допъл-
ни Георгиев.
Предстои санирането на още 7

жилищни сгради по програма
“Региони в растеж” за 2,2 млн.
лева, където процедурата по из-
бор на изпълнители е към края.

Статистика: Шест
пъти повече туристи,
легловата база не стига
� Уникална 3D икона на Светата Троица
се пази в храма на село Самораново

� Градинските и Воденичарските езера,
Отовишкото езеро и Карагьол вече са
много атрактивна дестинация

ТОНИ МАСКРЪЧКА

За последните 6 години броят на тури-
стите, посетили община Дупница, се е
увеличил над 6 пъти, показва статистика-
та. С това се появи обаче и един от ос-
новните проблеми - липсата на леглова
база, която да поеме всички гости на гра-
да и селата.
“В дните на различните фестивали или

международни състезания, които органи-
зираме съвместно с нашите групи и
спортни клубове, проблемът с настанява-
нето е огромен. Тогава идват по над 2000
участници и гости и се налага да ползва-
ме хотели в съседните общини, защото
няма как повече от 500-600 души да се
настанят в града”, признава зам.-кметът
по социалните дейности Крум Милев.
Преди 4 г. общината предприе реклам-

на кампания за популяризиране на своите
туристически атракции, много от които не
бяха известни за любителите на уикенд
почивките.

Приказните Градински и Воденичарски
езера, Отовишкото езеро и Карагьол вече
са атрактивна дестинация. Малко изве-
стен факт е, че единствената съхранена
3D икона на Отец, Син и Свети дух, за
която се вярва, че помага за зачеване, се
намира в църквата “Свети Георги” в с. Са-
мораново.
Погледната фронтално, отляво или от-

дясно на нея се виждат Светата Троица -
Светият Дух и Исус Христос. Иконата е
направена по източна техника и напомня
на китайски ветрила.
Една от най-старите църкви в Югозапа-

да - “Св. Спас”, която е на почти 5 века, е
в село Червен брег.
“Бистрица и Самораново притежават

уникални природни дадености и забеле-
жителности като отправна точка. Няма
някой да не е чувал за харизматичния Би-
стришки водопад или за най-високо раз-
положените морени на Балканите.
От Бистрица е и пътят за хижа “Иван

3D иконата на Светата Троица е с различно изображение под различен ъгъл.

Вазов” и Седемте рилски езера. А Парк
“Рила” от 2-3 години е включен в програ-
мите на много туристически агенции и по-
токът е огромен не само от България, но
и от чужбина. Местни предприемачи вече
усетиха този наплив от туристи, любители

на новото и непознатото, и се ориентира-
ха към къщи за гости.
А с откритите минерални води на тери-

торията на общината районът ще се прео-
брази буквално за 2-3 години”, допълва
Милев.

Строят нова
детска градина и
физкултурен салон

Нова детска гради-
на и физкултурен

салон ще строят в
Дупница. “Имаме из-
бран изпълнител за
строеж на нов физ-
културен салон в ед-
но от най-големите училища - ОУ “Неофит Рилски”, и дейностите
дори стартираха. Имаме и работен проект за закрит басейн в
СУ “Св. Климент Охридски”, който не функционира от 10 г., но
ще осигурим средства, за да бъде пуснат в експлоатация. Ще
продължим да надграждаме”, казва кметът инж. Чимев. Изцяло
обновенаеобразователнатаинфраструктуравобщината.Въввсич-
ки сградисавъведениенергоспестяващимеркииса газифицирани.

Кабинетът отпусна 216 000 лв.
за отнесен от порой път

томобилите става през ча-
стен имот, защото пътят е из-
цяло разрушен.
След пороите през отмина-

лото лятото в Дупница бе въ-
трешният министър Валентин
Радев, който заедно с кмета
инж. Методи Чимев посети на
място пропадналия път. Тога-
ва министър Радев пое анга-
жимент да изпрати комисия,
която да прецени и в макси-
мално кратки срокове да се
вземе решение за ремонт.

ТОНИ МАСКРЪЧКА

216 хил. лева са отпуснати
с решение на МС на община
Дупница за възстановяване
на пътя между селата Дяково
и Кременик. През зимата на
2015 г. около 20 м улично
платно се свлече и на прак-

тика Кременик рискуваше да
остане без връзка. От общи-
на Дупница на няколко пъти
бяха искали пари за възста-
новяване на пътя по фонд
“Бедствия и аварии”, но досе-
га нямаше положителен ре-
зултат. Преминаването на ав-
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150 семейства са настанени в
нови социални жилища

ТОНИ МАСКРЪЧКА ва здравни и социални грижи от
разстояние чрез информацион-
ни технологии и телекомуника-
ции. Дистанционните услуги
имат изцяло превантивен харак-
тер с цел намаляване на риско-
вете и на реалните инциденти в
дома”, обясни кметът Методи
Чимев.

“Дупница може смело
да бъде определен за
най-социалния град

в България. Заради тази си по-
литика кметският екип дори
търпи критики от местни об-
щински съветници. Безспорен
е фактът - има ли социален

проект, община Дупница за-
дължително кандидатства.
Дейностите не са свързани с
нещо видимо за всички, но е
голяма помощ за социално
слабите хора, за жителите без
домове, за тези със здравос-
ловни проблеми”, допълни кме-
тът Чимев.
Общината е изградила нов

“социален” квартал със 150
апартамента и къщи за 150
нуждаещи се семейства. Пред-
стои изграждане и на инфра-
структура, за която има избран
изпълнител преди броени дни
и е осигурено финансиране.

Всекидневно се
предоставя безплатна
храна за 120 човека,

а социалният патронаж доставя
храна по домовете в града и се-
лата. В Дупница функционира
безплатен напълно обзаведен
център за възрастни хора с
увреждания. 30 от тях получа-
ват цялостно обслужване през
деня - хранене, задоволяване
на ежедневните, здравните,
образователните и рехабилита-
ционните потребности, както и
организация на свободното вре-
ме и личните контакти.
562 деца в риск от социално

изключване на възраст от 0 до
7 години пък са обхванати в
специален социален център, къ-
дето се грижат за тях.

Следят дистанционно
здравето на рисково
болни по домовете

Уникална и малко позната у
нас система за дистанцион-
но проследяване на здрав-

ните показатели на рисково
болни работи в Дупница. Тя е
към Центъра за социално
включване в общността или до-
машна среда, който обслужва
около 100 човека.
Внедрената система за на-

блюдение “Телекеър” обхваща
45 потребители. В домовете им
са инсталирани електронен апа-
рат за измерване на кръвно на-
лягане, пръстов пулсоксиметър
за измерване на пулса и нивото
на кислород в кръвта, термоме-
тър и глюкомер за мерене на
кръвната захар.
Когато болният измерва някои

от тези показатели, резултатите
се отчитат на специален компю-
тър в центъра. При отклонение
от нормата това се вижда и се
реагира максимално бързо.
Аларма пък напомня за прие-

ма на точния брой и вид лекар-
ства в определен час. Чрез па-
никбутон болните веднага могат
да подадат сигнал към центъра.
“Това е услуга, която осигуря-
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